

Warden perlu menjiwai sifat pengasih dampingi pelajar

Peritika pembantu warden atau peraga asrama merotan pelajar menggunakan getah payu di sebuah pusat latihan seperti di lapangan media massa menimbulkan tanda tanya apakah punca? Amara jawapan yang boleh dipertimbangkan ialah pelajar melakukan tindakan yang patah pancingan dan pemakanan peraga asrama boleh mengagalkan hasrat yang mereka inginkan.

Apabila warden harap pelajar-pelajar pulang awal, tetapi ada yang lewat akan mendorong mereka menggunakan insurans kepada pelajar. Sekiranya pelajar memarahkan teguran warden dengan meninggikan suara atau hanya berdiam diri akan menyebabkan warden mengotakan dendam bercampur dengan emosi yang terpancing.

Ada warden menghibur tanpa mengikut garis panduan Kementerian Pendidikan kerana tidak mengikut latihan guru secara rasmi terutamanya yang berkhidmat di sekolah swasta. Namun begitu, apa pun kemara-

kan yang menyebabkan warden menghibur pelajar di luar batas, mereka tidak wajar berbuat demikian.

Jiwa sifat kasih, sayang terhadap pelajar

Menghiasi sifat mengasih dan menyayangi pelajar perlu diajarkan oleh mereka yang ditempatkan sebagai warden. Menghiasi rasa kasih dan sayang terhadap pelajar bermaksud perasaan itu mesti dijadikan matlamat utama warden dalam proses pembelajaran dan pengajaran ataupun ketika berinteraksi dengan pelajar. Bagi pihak institusi pendidikan pula, perlu selalunya dalam latar belakang pemohon yang ingin jadi warden.

Secara jujur serempangnya setiap insan mempunyai perasaan kasih dan sayang, namun dalam keadaan untuk menjiwai sepenuhnya perasaan tersebut kepada orang lain yang tidak bujukan biologik dan emosi, warden perlu belajar mengasih dan menyayangi pelajar yang di jaga, apatah lagi bukan seorang tetapi men-

jadi pelajar. Mereka juga pengganti kepada ayah dan ibu kepada pelajar ketika di asrama.

Kasih dan sayanglah asas yang diamalkan untuk jaga bazar anak sendiri. Warden perlu mengatiskan hukuman positif yang menitik. Contohnya bagi pelajar yang tidak mematuhi peraturan menaruh lampu pada waktu ditetapkan denda dengan membersihkan kawasan asrama atau sekolah. Sangat mengagumkan sekiranya pada waktu itu warden boleh menyediakan makanan dan minuman kepada pelajar tersebut.

Warden perlu ada kaedah tegas cubaan pelajar kurang berdisiplin. Antaranya belajar mengasih dan menyayangi pelajar di bawah jagaan mereka. Warden perlu berusaha mengasih pelajar menemani rekod peribadi pelajar, berbual dengan mereka untuk menyelesaikan masalah mereka dan sekiranya perlu bujukan, sambutan keramahan kepada pelajar yang memerlukan.

Bagi guru yang juga pengas-

as sebagai warden dan pernah ikut latihan pengajaran sama ada di Institut Pendidikan Guru (IPG) atau di bawah dengan Maktub Perguruan dan Universiti Awam, ingatan kembali betapa sila mengasih dan menyayangi pelajar ialah patah daju kepada mahasiswa program pendidikan. Rantau Psikologi Pendidikan menekankan bahawa individu adalah bebas termasuklah dari segi kecerdasan.

Sosiologi Pendidikan adalah kajian yang beri pendedahan bahawa manusia perlu mempunyai hubungan dengan manusia lain.

Usah sila pelajar bermasalah

Ihik ini, perlu diingat, bukan sahaja pelajar perlukan warden, tetapi warden juga perlukan pelajar. Warden tidak boleh sahaja sebagai warden kerana bermasalah, malah adalah menjadi tanggungjawab warden mengimbangi berat dan menyayangi pelajar itu.

Warden boleh beri hadiah se-

perti buku catatan kepada pelajar bermasalah. Pemberian hadiah walaupun kecil akan timbulkan rasa hormat pelajar kepada guru. Memenuhi kaedah mendampingi pelajar dengan ikhlas adalah peranan positif terindah yang boleh diubah tingkah laku pelajar daripada negatif kepada positif dan tidak fokus kepada menyalah kata.

Bagi warden yang belum diterima latihan secara formal atau agak lama tidak mengikut sebarang kursus pengurusan, ikuti kursus dalam cuti atau dalam perkhidmatan untuk meningkatkan kemahiran profesionalisme kerjaya warden. Peranan pengasih dan penyayang bukan sahaja ikhlas, tetapi boleh dipelajari, warden, kasih dan sayanglah pelajar di bawah jagaan dan tanggungjawab anda.

Prof Dr Ahmad Isa,
Dekan Fakulti Pendidikan
Teknik dan Kejuruteraan
Universiti Teknologi Malaysia (UTM)